
 

 

Jagten Nordstjernens Venner 

Referat af 

bestyrelsesmøde mandag den 10. oktober 2022 kl. 16.00 – 18.00 

Mødet blev holdt hos Per 

 

Deltagere: 

Asbjørn Bruun Kristensen ABK Valgt 2022 X 

Poul Erik Christensen PEC Valgt 2022 X 

Peter Lausen PL Valgt 2021 X 

Keld Eriksen KE Valgt 2021 X 

Curt Hoé CH Valgt 2021 X 

Arne Bech  AB Valgt 2022 X 

Per Kolberg PK Valgt 2021 X 

Jane Olesen JO Valgt 2022  Afbud 

    

Karsten Schødt KS Suppleant X 

Sven Jensen SJ Suppleant Afbud 

    

    

Karen Vesterholm KV Bilagskontrollant  

Ole Rahbek OR Bilagskontrollant suppleant  

 

PK kunne meddele, at d.d. mandag den 10.10.2022 har vi fået ”fod på eget dæk”. Processen med 

at lave et ejerskifte med Fonden for Nordstjernen er nu formelt tilendebragt. D.v.s. 

Venneforeningen står nu med ejerskabet for skibet og Fonden nedlægges. Tilbage står at overføre 

et ikke oplyst beløb fra Fonden til Venneforeningens konto. 

SIDSTE: Skibsbevaringsfonden har oplyst, at ved ejerskifte skal man søge om fortsat at være ”et 

bevaringsværdigt skib” – SBF oplyser dog samtidigt, at det betragtes som en formalitet. PK sender 

ansøgningen. 

Vi udbragte en stilfærdig skål for vores nye status, for skibet og for fremtiden. 

   

Dagsorden: 

Tema Beslutning Ansvarlig 

Opsamling fra sidste mødes 

referat. 

Referatet godkendt. alle 



Kort evaluering af 

150 års jubilæum. 

Klimafolkemødet. 

Gaffelrig seminaret. 

Andre aktiviteter. 

Afviklingen af jubilæet var tilfredsstillende. 

Små tekniske fejl, der blev rettet. Anslået godt 

100 besøgene på dagen. 

Klimamødet var i vores sammenhæng et 

samarbejde med kunstneren Jens Galschiøt – 

et samarbejde der også fungerede 

tilfredsstillende for begge parter. Evt. effekt 

på vores medlemstal kan ikke umiddelbart 

opgøres - men begge aktiviteter understøtter 

den almindelige synlighed af skibet. 

Gaffelrigseminaret var der fra deltagerside 

meget stor tilfredshed med – en oplevelse af 

at være blevet beriget med en masse viden om 

skibet og rig og sejl. Viden der på nogle 

punkter allerede er i fuld gang med at blive 

omsat til konkrete ændringer på skibet. Det 

blev understreget, at arrangementet ikke kun 

var for de i forvejen ”fuldbefarne” – mindre 

kunne også gøre det. 

alle 

Vinteroverdækning. Sejlene er efterfølgende afmonteret og vil 

blive bragt på depot hos PL. 

Afrigning: CH ansvarlig – bemanding omkring 

6. PK og AB har meldt sig. Dato: 24.10. kl. 

13.00. 

Vinteroverdækning: Samme bemanding 

gerne flere! PK, AB og CH tilmeldt foreløbig. 

Dato: 29.10. kl. 10.00. 

alle 

”Hørt i messen”. Efterfølgende mødet er det lykkedes CH at få 

solgt en af vores overskydende generatorer. 

Det er aftalt, at han forsøger også at sælge 

den store redningsflåde – prisen er nedsat til 

kr. 5.000,-  

alle 

Status økonomi Aktuelt indestående på kontoen omkring kr. 

42.000. 

Vi har modtaget donationer fra John 

Engelbrechts 75 års fødselsdag på kr. 5.200,- 

En absolut flot tanke og gave. 

PK 

”Curts reparationsliste”. Kort gennemgået og justeret. CH 

Nyt fra Fonden. Status på processen omkring ”ejerskifte”. Se 

bemærkningerne ovenfor. 

PEC 

Oprydning i kulturskuret/mellem 

skurene. 

Nu skal vi lige have vinteroverdækning m.m. 

plads – derefter aftaler vi nærmere omkring 

oprydning i skurene. 

alle 

Holdsport.dk - medlemssystem KEs datter præsenterede systemet. Det 

indeholder tilsyneladende nogle muligheder vi 

kan nyde godt af både i forhold til 

medlemsregistrering, kontingent og 

aktivitetsafvikling. 

KE og PK arbejder videre med systemet bl.a. 

med at få udarbejdet en struktur med overblik 

over de forskellige grupperinger vi bruger. 

KE/alle 

Emner i pipeline. Nytårskur? Generalforsamling og valg. 

Sejladser i næste sæson (herunder 

skippertræning, sejl med sejl m.m.). 

 

Næste møde – ”kagemand”. Mødet holdes på Strib Bibliotek, Vestergade 16 

i Strib mandag den 5.12. kl. 16.00 – 18.00.  

Vi mangler en kagemand. 

PK 

Eventuelt. Ingen bemærkninger.  



Ref. PK 


